



The Cerylonidae (Coleoptera) of Atlantic Canada

Christopher G. Majka and David Langor

ABSTRACT

The Cerylonidae fauna of Atlantic Canada is surveyed. *Euxestus erithacus* (Chevrolat) is newly recorded in Canada from a specimen collected on the Avalon Peninsula of insular Newfoundland. *Cerylon castaneum* Say is newly recorded on Prince Edward Island and *Cerylon unicolor* (Ziegler) is newly recorded in Newfoundland and Labrador. A key to the identification of species found in the region is provided, as are distribution maps and colour habitus photographs. The distribution, seasonal abundance, and bionomics of all species are briefly discussed.

RÉSUMÉ

Les Cerylonidae du Canada Atlantique sont recensés. *Euxestus erithacus* (Chevrolat) est une nouvelle espèce signalée au Canada à partir d'un spécimen récolté sur la péninsule d'Avalon de l'île de Terre-Neuve. *Cerylon castaneum* Say est nouvellement signalé à l'Île-du-Prince-Édouard et *Cerylon unicolor* (Ziegler) est nouvellement signalé à Terre-Neuve et Labrador. Une clé d'identification des espèces retrouvées dans la région est fournie, de même que des cartes de distribution et des photographies couleurs de l'habitus. La distribution, la phénologie et la bionomie de toutes les espèces sont brièvement discutées.

t